

ABOUT THE EXHIBITION

How do revolutionary movements work toward justice, freedom, and democratic change?

The exhibition “Mona Hakimi-Schüler—Talking about the Revolution” addresses the role of women in society and poses questions about identity, power, and resistance. With paintings, drawings, collages, and installations, Mona Hakimi-Schüler’s (*1977 in Tehran, lives in Berlin) first institutional solo exhibition sheds light on the political situation in Iran, weaving together Persian literature and Iranian (art) history with her own biography.



Head in clouds ©Mona Hakimi-Schüler, Foto: Michael Klaus

The artist’s works subtly question a Eurocentric view of Iran and the Middle East, addressing protest, violence, and growing up in a patriarchal society. Above all, they tell poetic and detailed stories of resistance and the courage of those who fight against structures of injustice.

Curated by Joanne Rodriguez and Jan Philipp Nühlen

PROGRAMME

- 4 July, 6–9pm **Opening**
free entry
- 5 July **Guided tour**
with the curators
- 20–21 July **Stadtfest**
zum Revolutionsjahr in Rastatt;
Performance by the artist
Farzane Vaziritabar
- 1–31 August **free entry all August**
several events for children
- 20 September 20/9–2/11 **Opening Exhibition**
Mona Hakimi-Schüler
“Angels come in as demons leave”,
Yvonne Hohner Contemporary
(Karlsruhe)
- 21 September **Gallery Day**
at Yvonne Hohner Contemporary
(Karlsruhe)
- October **Book launch Event**
- 10 November **Finissage**

The regular admission prices apply to all guided tours and events. The guided tours last approx. 1 hour.

Further community events, public tours and activities are published in the events calendar, on our website and on our social media channels of Städtische Museen Rastatt.

galerie-fruchthalle-rastatt.de

STÄDTISCHE
GALERIE
RASTATT

FRUCHTHALLE



04.07.—10.11.24

MONA
HAKIMI-SCHÜLER
talking about the
REVOLUTION

ÜBER DIE AUSSTELLUNG

Wie setzen sich revolutionäre Bewegungen für Gerechtigkeit, Freiheit und demokratische Veränderungen ein?

Die Ausstellung „Mona Hakimi-Schüler — Talking about the Revolution“ verhandelt die Rolle der Frau in der Gesellschaft und stellt Fragen zu Identität, Macht und Widerstand. Mit Gemälden, Zeichnungen, Collagen und Installationen beleuchtet Mona Hakimi-Schüler (*1977 in Teheran, lebt in Berlin) die politische Situation in Iran und verwebt persische Literatur und iranische (Kunst)Geschichte mit ihrer eigenen Biografie. Subtil hinterfragt sie dabei auch eine eurozentristische Sichtweise auf Iran und den Nahen Osten.



Selbstbildnisse ©Mona Hakimi-Schüler, Foto: Michael Klaus

Mona Hakimi-Schülers Werke thematisieren Protest, Gewalt und das Aufwachsen in einer patriarchalischen Gesellschaft. Doch vor allem erzählen sie poetisch und detailreich von Widerstand und dem Mut der Menschen, die gegen Unrechtsstrukturen kämpfen.

Kuratiert von Joanne Rodriguez und Jan Philipp Nühlen

RAHMENPROGRAMM

4. Juli,
18–21Uhr **Eröffnung**
Eintritt frei
5. Juli **Öffentliche Führung**
mit den Kurator*innen
- 20., 21. Juli **Stadtfest**
zum Revolutionsjahr in Rastatt;
Performance mit der Künstlerin
Farzane Vaziritabar
- 1.–31. August **eintrittsfreier August**
einige Kinderaktionen mit Eric Schütt
20. September
20.9. – 2.11. **Eröffnung
Ausstellung**
Mona Hakimi-Schüler
„Angels come in as demons leave“,
Yvonne Hohner Contemporary
(Karlsruhe)
21. September **Galerientag**
bei Yvonne Hohner Contemporary
(Karlsruhe)
- Oktober **Vorstellung der Publikation**
10. November **Finissage**

Bei allen Führungen und Veranstaltungen gelten die regulären Eintrittspreise. Die Führungen dauern ca. 1h.

Weitere Communityveranstaltungen, öffentliche Führungen und Aktionen werden im Veranstaltungskalender, auf unserer Website und unseren Social-Media-Kanälen der Städtischen Museen Rastatt veröffentlicht.

galerie-fruchthalle-rastatt.de



Mona Hakimi-Schüler aus: Multi-bodies — Collagen, 2014, Foto: Michael Klaus

Eintritt
Erwachsene 4 Euro
Ermäßigt 2 Euro
Eintritt frei am
1. Freitag im Monat

Öffnungszeiten
Donnerstag bis Samstag:
12–17Uhr
Sonntag und an Feiertagen:
11–17Uhr

Städtische Galerie
Fruchthalle Rastatt
Kaiserstr. 48
76437 Rastatt

 [staedtischemuseenrastatt](https://www.instagram.com/staedtischemuseenrastatt)

 **REVOLUTIONS
STADT
RASTATT**